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Magistrát města Liberce
Odbor strategie a územní koncepce
Nám. Dr. E. Beneše 1
460 59 Liberec

Věc: Připomínka k     územnímu plánu v     k.ú. Vratislavice nad Nisou  

Dobrý den.

Rády bychom vznesly připomínku k nově vznikajícímu územnímu plánu v k.ú. Vratislavice nad Nisou.

Jedná se o parcely navazující na vratislavické sídliště včetně parcel tvořících ulice Nad školou, Náhorní a

Kořenovská.

Seznam parcel: 1201/0, 1207/1 č., 1207/2, 1207/4, 1207/9 č., 1207/10, 1207/11, 1221/0, 1933/1, 1933/2, 1933/4,

1933/5, 1933/6, 1933/15, 1933/21



Magistrát města Liberce

Odbor strategie a územní koncepce
Nám. Dr. E. Beneše 1
460 59 Liberec

Věc: Odůvodnění

Vratislavice jsou významnou městskou částí sloužící nejen obyvatelům Vratislavic, ale i občanům jiných

městských částí k procházkám. Velkou devizou Vratislavic je jejich návaznost na volnou krajinu. A Vratislavičané

jsou pyšní na své okolí. Město se holedbá tím, co vše dělá pro své občany. Ne všichni občané se ale chtějí nechat

zavřít do oplocených ploch či uzavřených hal a předstírat sportovní činnost. Řada občanů považuje za sportovní

vyžití pěší procházky ve volné krajině. V zimním období máme možnost procházek na běžkách a nepotřebujeme

k tomu „slavný Vesecký areál“. V létě zde jezdí maminky s kočárky, pohybují se zde jezdci na koních a hrají si zde

děti. A výrok pana architekta Plašila, že zdejší sídliště tvoří nehezké zakončení Liberce a jako přechod do volné

krajiny nám předkládá výstavbu čtyřpodlažních viladomů mne značně pobouřil. Sídliště tvoří kompaktní celek,

který je ze severu ohraničen ulicí Nad Školou v návaznosti na ulici Náhorní. Pak již pokračují jen louky, na něž

navazuje Prosečský hřeben. 

Rovněž rozšíření ulic Nad Školou, Náhorní a Kořenovská je namířena proti stávajícím obyvatelům

v přilehlých domech, neboť plánovaná průjezdnost 2 000 aut za den rozhodně nemůže zamýšlet průjezd aut jen

zdejších obyvatel. Nabízí se myšlenka, že zde má vyrůst megasídliště či má rozšířená komunikace sloužit jako

odlehčení ulice Tanvaldská. A poznámka pana Kolomazníka „ Co byste chtěla, Na Košické jich jezdí 20 000

denně“ považuji za více než výsměšné. To jistě nemyslel pan Kolomazník vážně?! Pod pojmem zkvalitňování

života si určitě nepředstavujeme navyšování počtu projíždějících automobilů. Udělala jsem si obrázek o smýšlení

pánů radních o tom, co považují za „zkvalitňování života“ obyvatel. Ptám se proto. Které obyvatele máte na mysli?

A odpovím si. Stávající jistě ne. Rovněž douška o vyvlastnění ve veřejném zájmu ve mně vyvolává zápach totality.

Pod slovem veřejný zájem si představuji dálnice, letiště apod.. Nikoli však místní komunikaci sloužící pro potřeby

místních obyvatel. 

Rovněž nemohu brát vážně tvrzení, že se snažíte nahradit dosavadní panelákové králíkárny. Protože výtvory

současných architektů nejsou nic jiného než bezduché mnohotvary bez fantazie - králíkárny naležato, které se liší

pouze ve velikosti záboru půdy. Stránky realitních kanceláří jsou takových objektů plné. Ptám se proto, jak je

možné, že takto nekoncepčně zacházíte se zemědělskou půdou, která bude tímto nenávratně zničena, zatím co ve

městě jsou plochy, kde se doposud nic nestaví a hyzdí tvář města, kterou se vy, jak sami tvrdíte, snažíte zvelebovat

(plocha po Textilaně, jáma Na Bídě…). Developerské firmy postaví domy a pak se i roky čeká, zda o ně bude mít

někdo zájem. Takovému to mrhání prostředím by se mělo do budoucna zabránit.

Snažíte se nalákat pro život ve Vratislavicích  stále více občanů, ale již vás nezajímají jejich existenční

podmínky. Je region množstvím pracovních příležitostí schopen pojmout takové množství lidí? Pochybuji. Již

v současné době je zde velká nezaměstnanost, která přílivem nových občanů jen vzrůstá. Stejně tak ostatní složky

infrastruktury jsou pod hranicí dostatečnosti (školky, lékaři).



Závěrem musím říci, že nás občany soutěživost mezi stotisícovými městy nezajímá. My chceme mít

skutečné místo pro život. Místo, které jsme si vybrali pro svou malebnost. Mottem pana starosty Pohanky je:

„Vratislavice – dobré místo pro život“. A my, vratislavští občané chceme, aby tomu tak i zůstalo.


